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                                                         Protokół Nr XVIII/2016 
z sesji Rady Powiatu w Oławie 

odbytej w dniu 30 marca 2016 r. 
  w sali posiedzeń Starostwa Powiatowego w Oławie 

 
 

Przewodniczący  Rady Powiatu  Józef Hołyński o godzinie  13:00 otworzył sesję i po 

powitaniu radnych i gości  oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu 
uczestniczy 13 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 19 osób stanowi 
quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji – listy obecności radnych oraz 
gości zaproszonych stanowią załączniki nr 1 i 2 do niniejszego protokołu. 
 
 
 

Przewodniczący Rady Józef Holyński przypomniał, iż porządek obrad dzisiejszej sesji 

przedstawia się  następująco: 
 

I. Informacja na temat  porządku obrad. 
II. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Powiatu w Oławie. 

III. Informacja Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Oławie z działalności za 2015 rok. 
IV. Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie od poprzedniej  Sesji. 
V. Rozpatrzenie projektów uchwał oraz podjęcie uchwał: 

1/  w sprawie zmian uchwały budżetowej Powiatu Oławskiego na rok 2016,  
2/ zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Powiatu 

Oławskiego, 
3/ zmieniająca Uchwalę Rady Powiatu w Oławie Nr XVII/88/2016 z dnia 26 lutego            

2016 r. w sprawie określenia zadań i wysokości środków Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych, przeznaczonych na realizację tych zadań                       
w 2016 r., 

4/ w sprawie zmiany Statutu Domu Pomocy Społecznej w Oławie nadanego Uchwalą                     
Nr XLVII/283/2006 Rady Powiatu Oławskiego z dnia 31 maja 2006 r. 

VI.        Interpelacje, zapytania, wnioski i oświadczenia radnych. 

 
Radni nie zgłaszali pytań i uwag do porządku obrad sesji. 

 

Ad II 

Przyjęcie protokołu z sesji Rady Powiatu w Oławie z 24 lutego 2016 r. 
 

Protokół został przyjęty przez aklamację. 

 

Ad III 

 Informacja Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Oławie z działalności za 2015 rok 

 

Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Oławie Ryszard Kosowicki przedstawił informację 

/załącznik nr 3/. 

 

Przewodniczący Rady Józef Hołyński otworzył dyskusję. 
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Radni nie zgłaszali pytań w powyższym punkcie. 

 

Ad IV 

 Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie od poprzedniej  
Sesji. 

 

Starosta Oławski Zdzisław Brezdeń przedstawił sprawozdanie /załącznik nr 4/. 

 
Przewodniczący Rady Józef Hołyński otworzył dyskusję. 

 

O udzielenie głosu poprosił radny Wawrzyniec Wlazło, który poprosił o wyjaśnienia w kwestii 

zatwierdzenia przez Zarząd wysokości dotacji na 1 ucznia/słuchacza szkół niepublicznych o 
uprawnieniach szkól publicznych na rok 2016  w Szkole Policealnej dla Dorosłych, Liceum 
Ogólnokształcącego dla Dorosłych oraz Ośrodka Rewalidacyjnego Krok po Kroku. Radny zapytał 
na jaki okres przyznawane są ustalone kwoty dotacji? 

 

Wicestarosta Bożena Worek odpowiedziała, iż są to miesięczne dotacje.  

 

Następnie głos został udzielony radnej Annie Leszczyńskiej, która zapytała o główne 

założenia i cele programu „Aktywny Samorząd”. 

 

Starosta Zdzisław Brezdeń wyjaśnił, iż pilotażowy program Aktywny Samorząd wymagał 

określenia przez Zarząd Powiatu zasad rozpatrywania wniosków. Następnie starosta poprosił 
dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Oławie o omówienie głównych założeń 
programu. 

 

Dyrektor PCPR w Oławie Małgorzata Trybułowska na wstępie poinformowała, iż program 

Aktywny Samorząd jest realizowany od 2012 r. i składa się z dwóch modułów. Pierwszy moduł 
umożliwia np. uzyskanie dofinansowania na dziecko, które przebywa w przedszkolu, ponieważ 
rodzic jest aktywny zawodowo. Ponadto umożliwia m.in. dofinansowania do sprzętu 
elektronicznego dla osób niedowidzących i niewidomych. Moduł drugi obejmuje pomoc finansową 
dla osób niepełnosprawnych, które studiują.  

 

Radna Anna Leszczyńska zapytała, czy środki finansowe są wystarczające oraz czy istnieje 

możliwość przesuwania środków w ramach dwóch modułów. 

 

Dyrektor PCPR odpowiedziała, iż środki są wystarczające lecz istnieje również możliwość 
dokonywania przesunięć. 

 

W kolejności głos został udzielony radnemu Franciszkowi Październikowi, który mając na uwadze 
wizytę Minister Edukacji w Oławie, zapytał, czy na spotkanie z Panią Minister zostali również 
zaproszeni przedstawiciele pozostałych samorządów? 

 



3 

Starosta Zdzisław Brezdeń w odpowiedzi poinformował, iż Pani Minister Edukacji nie 

uczestniczyła w posiedzeniu Zarządu Powiatu, dlatego też nie uwzględniono w sprawozdaniu 
informacji na temat tej wizyty. Dalej wyjaśnił, iż wizyta Minister Edukacji w Oławie odbyła się w 
trybie nadzwyczajnym przy okazji obecności Pani Minister na konferencji we Wrocławiu i do końca 
nie było wiadomo, czy wizyta w Oławie dojdzie do skutku, z tego tez względu nie zaproszono na 
spotkanie przedstawicieli pozostałych samorządów. Na zakończenie starosta powiedział, że jeżeli 
w przyszłości zostanie zorganizowane spotkanie z Panią Minister w sposób formalny, nie widzi 
przeszkód, aby w takim spotkaniu uczestniczyli również przedstawiciele pozostałych samorządów. 

 

W dalszej części obrad o udzielenie głosu poprosiła radna Krystyna Cecko, która zapytała, czy 

tworzona klasa Liceum Ogólnokształcącego podnosząca sprawność fizyczną w Zespole Szkół w 
Jelczu-Laskowicach, to klasa m.in. dla absolwentów klasy gimnazjum o profilu piłka ręczna 
chcących kontynuować naukę? Radna zapytała, czy w tym roku zostanie również ogłoszony nabór 
do klasy o profilu piłka ręczna oraz czy uczniowie tych klas korzystają z internatu? 

 

W odpowiedzi radnej wicestarosta Bożena Worek poinformowała, iż klasa podnosząca 

sprawność fizyczną nie jest przewidziana dla gimnazjalistów z klasy sportowej o profilu piłka 
ręczna lecz dla młodzieży, która w przyszłości zamierza podjąć naukę w szkole policyjnej lub 
Akademii Wychowania Fizycznego. Kontynuując odpowiedziała, iż w gimnazjum funkcjonuje dwie 
klasy II oraz jedna bardzo liczna klasa I o profilu piłka ręczna, natomiast w roku szkolnym 
2016/2017 odbędzie się kolejny nabór do klasy o tym profilu. Na zakończenie wicestarosta 
poinformowała, iż w internacie w Chwałowicach mieszka jedenaścioro uczniów. 

 

Radna Krystyna Cecko zapytała, czy po ukończeniu nauki w gimnazjum w klasach o profilu 

piłka ręczna uczniowie będą mieli możliwość kontynuowania nauki w liceum w klasie o tym samym 
profilu? 

 

Wicestarosta Bożena Worek odpowiedziała, iż będzie taka możliwość jeżeli tylko będzie 

zainteresowanie tym kierunkiem, a wszystko wskazuje na to, że tak. 

 

W dalszej części obrad radna Krystyna Cecko zapytała o siedzibę i zasięg działania Fundacji 

Laboratorium Futurum oraz Stowarzyszenia Planszoaktywni? 

 

Wicestarosta Bożena Worek odpowiedziała, iż Fundacja Labolatorium Futurum funkcjonuje w 

Jelczu-Laskowicach i w ubiegłym roku również wnioskowała o środki finansowe na organizację 
festiwalu organowego. Festiwal organowy odbędzie się w Jelczu-Laskowicach. 

 

Radna Krystyna Cecko zapytała, czy Stowarzyszenie tworzą muzycy? Czy w festiwalu wezmą 
udział również artyści z terenu Polski i zagraniczni? 

 

Wicestarosta odpowiedziała, iż członkami stowarzyszenia nie są muzycy. Fundacja organizuje 
festiwal organowy, na którzy zostaną zaproszeni profesjonalni wykonawcy. W ramach festiwalu 
odbędzie się kilka koncertów.  

 

Następnie radna Krystyna Cecko zapytała, czy radni zostaną zapoznani ze sprawozdaniem 

finansowym Zespołu Opieki Zdrowotnej w Oławie? 
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Starosta Zdzisław Brezdeń odpowiedział, iż Zarząd nie podjął jeszcze uchwały w sprawie 

zatwierdzenia sprawozdania finansowego ZOZ w Oławie wraz z planem finansowym, nastąpi to na 
najbliższym posiedzeniu Zarządu Powiatu. Rok 2015 zgodnie z rachunkiem zysku i strat 
oławskiego szpitala zamknął się zyskiem w wysokości 1 341 639 złotych, zysk z działalności 
operacyjnej wyniósł natomiast ponad 550 000 złotych. Straty i zobowiązania wymagalne nie 
wystąpiły. 

 

W kolejności głos został udzielony radnemu Przemysławowi Pawłowiczowi, który poprosił o 

szerszą informację odnośnie planowanego otwarcia ronda. 

 

Starosta Zdzisław Brezdeń wyjaśnił, iż uroczystość dotyczy nadania imienia rondu 

zlokalizowanemu w rejonie ulic Sikorskiego, Ofiar Katynia i 3 Maja, rondo otrzyma nazwę „Rondo 
Kresowe”. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Łukasz Dudkowski mając na uwadze zawarta w sprawozdaniu 

informację w sprawie przekazania nieruchomości położonej w obrębie Laskowice na rzecz Gminy 
Jelcz-Laskowice na wniosek radnych i mieszkańców, zapytał – czy sprawa dotyczy obwodnicy 
Hirszfelda? 

 

Starosta Zdzisław Brezdeń potwierdził, iż przekazana nieruchomość zlokalizowana przy 

skarpie nasypu w Jelczu-Laskowicach zostanie przeznaczona pod budowę obwodnicy dla osiedla 
Hirszfelda. 

 

Radna Anna Leszczyńska zapytała o koszty finansowe związane z organizacją uroczystości 

związanych z nadaniem imienia rondu? 

 

Starosta odpowiedział, iż uroczystości zostaną zorganizowane wspólnie z Gminą Miasto Oława,  
jednakże koszty finansowe nie są jeszcze znane. 

 

Dalej radna Krystyna Cecko poprosiła o wyjaśnienia odnośnie sprzedaży działki w 

Miłoszycach? 

 

Starosta Zdzisław Brezdeń w odpowiedzi radnej wyjaśnił, iż Powiatowy Zarząd Drogowy w 

Oławie dysponował działką o pow. 1ha, położoną w m. Miłoszyce, natomiast do swoich potrzeb 
wykorzystywał jedynie połowę tej działki, a druga polowa była nieużytkiem. Zarząd Powiatu w 
uzgodnieniu z Kierownikiem PZD podjął decyzję o podziale tej działki i sprzedaży wydzielonej, 
nieużytkowanej części. 

 

Kierownik Powiatowego Zarządu Drogowego Wojciech Drożdżal powtórzył wyjaśnienia 

starosty oławskiego. 

 

Przewodniczący Rady ogłosił dziesięciominutową przerwę. 

 

Po przerwie przewodniczący wznowił obrady i przystąpił do dalszej realizacji porządku obrad. 
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Starosta Zdzisław Brezdeń tytułem uzupełnienia wcześniejszej wypowiedzi dodał, iż część 

nieruchomości w Miłoszycach przeznaczonej do sprzedaży jest oznaczona w studium jako tereny 
mieszkaniowe zainwestowane, część jako tereny mieszkaniowe projektowane i część jako drogi. 

 

Ad V 

 Rozpatrzenie projektów uchwał oraz podjęcie uchwał: 

 

1/  w sprawie zmian uchwały budżetowej Powiatu Oławskiego na rok 2016, 

 

Starosta Zdzisław Brezdeń odczytał treść projektu uchwały wraz z autopoprawką i 

uzasadnieniem.  
 
 
Z uwagi na brak pytań i uwag, przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 
 
Rada Powiatu w obecności 15 radnych jednogłośnie podjęła Uchwałę XVIII/90/2016 /załącznik nr 4/  w 
sprawie zmian uchwały budżetowej Powiatu Oławskiego na rok 2016. 

 
 

2/ zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Powiatu 
Oławskiego, 

 

Starosta Zdzisław Brezdeń odczytał treść projektu uchwały wraz z autopoprawką i 

uzasadnieniem.  
 
 
Z uwagi na brak pytań i uwag, przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 
 
Rada Powiatu w obecności 15 radnych jednogłośnie podjęła Uchwałę XVIII/91/2016 /załącznik nr 
5/ zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Oławskiego. 
 
 

3/ zmieniająca Uchwalę Rady Powiatu w Oławie Nr XVII/88/2016 z dnia 26 lutego            
2016 r. w sprawie określenia zadań i wysokości środków Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych, przeznaczonych na realizację tych zadań w 
2016 r., 

 

Starosta Zdzisław Brezdeń odczytał treść projektu uchwały wraz z uzasadnieniem.  

 
 
Z uwagi na brak pytań i uwag, przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 
Rada Powiatu w obecności 15 radnych jednogłośnie podjęła Uchwałę XVIII/92/2016 /załącznik nr 5/ 
zmieniająca Uchwalę Rady Powiatu w Oławie Nr XVII/88/2016 z dnia 26 lutego 2016 r. w sprawie 
określenia zadań i wysokości środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych, 
przeznaczonych na realizację tych zadań w 2016 r. 
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4/ w sprawie zmiany Statutu Domu Pomocy Społecznej w Oławie nadanego Uchwalą 
Nr XLVII/283/2006 Rady Powiatu Oławskiego z dnia 31 maja 2006 r., 

 

Starosta Zdzisław Brezdeń odczytał treść projektu uchwały wraz z uzasadnieniem.  

 
 
Z uwagi na brak pytań i uwag, przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 
 
Rada Powiatu w obecności 15 radnych jednogłośnie podjęła Uchwałę XVIII/93/2016 /załącznik nr 
6/ w sprawie zmiany Statutu Domu Pomocy Społecznej w Oławie nadanego Uchwalą Nr 
XLVII/283/2006 Rady Powiatu Oławskiego z dnia 31 maja 2006 r.. 
 

 

Ad VI 
 

                         Interpelacje, zapytania, wnioski i oświadczenia radnych. 

 

Przewodniczący Rady Józef Hołyński otworzył dyskusję. 

 

O udzielenie głosu poprosił radny Franciszek Październik, który zapytał o planowaną formę 

organizacyjną Powiatowego Centrum Edukacyjno-Rewalidacyjnego z Zespołem Szkół 
Specjalnych? 
 

Starosta Zdzisław Brezdeń odpowiedział, iż działalność placówki będzie obejmowała pomoc i 

opiekę dla dzieci od najmłodszych, czyli zespół wczesnego wspomagania dla dzieci od 0-6 lat, 
poprzez przedszkole specjalne, szkołę podstawową, gimnazjum, zasadniczą szkołę zawodową, 
szkołę przysposabiającą do pracy dla uczniów z niepełnosprawnością intelektualną w stopniu 
umiarkowanym lub znacznym oraz wszystkich z niepełnosprawnościami sprzężonymi, ośrodek 
rewalidacyjno-wychowawczy całodobowy dla 8-12 wychowanków oraz ewentualnie środowiskowy 
dom opieki dla osób dorosłych, a ponadto zespół rewalidacyjno-terapeutyczny dla uczniów szkoły 
podstawowej i gimnazjum z upośledzeniem umiarkowanym. Otwarcie obiektu, które będzie 
następowało etapami, zaplanowano na luty 2017 roku. Zarząd nie podjął jeszcze decyzji w kwestii 
formy funkcjonowania placówki.  
 

Następnie radny Franciszek Październik zapytał, czy placówka obejmie opieką również 

dzieci spoza terenu powiatu oławskiego? 
 

Starosta Zdzisław Brezdeń odpowiedział, iż rozważy taką możliwość pod warunkiem wolnych 

miejsc. Założenie jest takie, że Centrum będzie obsługiwało przede wszystkim dzieci z terenu 
powiatu oławskiego. 
 

Dalej radny Franciszek Październik zapytał o możliwość objęcia opieką również dzieci 

niedowidzących i niedosłyszących? 
 

Starosta Zdzisław Brezdeń wyjaśnił, iż udzielenie odpowiedzi na tę chwilę nie jest możliwe. 

 

W kolejności głos został udzielony radnej Krystynie Cecko, która zapytała, czy osoby dorosłe 

będą mogły korzystać z zajęć rewalidacyjnych wyłącznie w systemie dziennym oraz czy zostanie 
udostępniony internat dla tych osób? 
 

Starosta Zdzisław Brezdeń odpowiedział, iż ośrodek rewalidacyjno-wychowawczy będzie 

funkcjonował w systemie całodobowym z wyłączeniem weekendów. Przewidziany jest dla 8-12 
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osób. 
 

Następnie radna Krystyna Cecko zapytała o zajęcia rewalidacyjnych dla osób dorosłych w 

systemie dziennym? 
 

Wicestarosta Bożena Worek odpowiedziała, iż dla osób dorosłych przewidziany jest 

środowiskowy dom opieki, w którym nie przewiduje się internatu. Internat będzie przeznaczony dla 
czternaściorga dzieci.  
 

W dalszej części obrad o udzielenie głosu poprosiła radna Anna Leszczyńska, która zapytała w 

jakim terminie zostanie przedstawiony radnym bilans finansowy oraz plan naprawczy 
Przedsiębiorstwa Komunikacji Samochodowej PKS S.A. w Oławie?  Ponadto radna zapytała czy 
starosta zapoznał się z uzasadnieniem/argumentacją Rady Nadzorczej Spółki, która ponownie 
dokonała wyboru Pana Erwina Monastyrskiego na stanowisko prezesa? Czy starosta miał 
możliwość zapoznania się z prezentacją drugiego kandydata? 
 

Przewodniczący Rady Powiatu Józef Hołyński poinformował, iż informację na temat sytuacji 

finansowej Spółki prezes przedstawi na kwietniowej sesji Rady Powiatu, zgodnie z planem pracy 
Rady.  
 

Starosta Zdzisław Brezdeń tytułem uzupełnienia wyjaśnił, iż termin sporządzenia bilansu 

upływa z końcem pierwszego kwartału, w związku z powyższym niewątpliwie Zarząd Powiatu 
wkrótce otrzyma przedmiotowy dokument. Kontynuując poinformował, iż umowa z firmą MANN nie 
została przedłużona, usługi będą nadal świadczone jednakże już bez autoryzacji. Działalność stacji 
obsługi wymaga uzyskania stosownych pozwoleń, po których otrzymaniu rozpocznie dalsze 
funkcjonowanie. Dalej starosta wypowiedział się na temat wyboru prezesa Spółki PKS w Oławie. 
 

Radna Anna Leszczyńska zapytała, czy starosta zasięgał informacji w kwestii argumentów, 

którymi kierowała się Rada Nadzorcza Spółki PKS dokonując wyboru dotychczasowego prezesa? 
 

Starosta Zdzisław Brezdeń odpowiedział, iż zasięgał informacji w tej sprawie, jednakże nie 

został upoważniony przez członków Rady Nadzorczej do ich upubliczniania. 
 

Radna Anna Leszczyńska zapytała, czy w opinii starosty jest to dobry wybór? 

 
Starosta odpowiedział twierdząco. 
 

W kolejności glos został udzielony radnemu Piotrowi Stajszczykowi, który zapytał czy 

zlecono już wycenę PKS S.A. w Oławie? 
 

Starosta Zdzisław Brezdeń odpowiedział, iż niezwłocznie po zatwierdzeniu bilansu zostanie 

przygotowana wycena Spółki. 
 
Radny Franciszek Październik zapytał, czy PFRON dofinansuje budowę Powiatowego Centrum 
Edukacyjno-Rewalidacyjnego? Czy Zarząd złożył inne wnioski o dofinansowania na realizację tego 
zadania? 
 

Starosta Zdzisław Brezdeń poinformował, iż pozyskano dofinansowanie z Ministerstwa Sportu 

w wysokości 1 000 000 złotych, z których w roku 2015 wpłynęła kwota 700 000 złotych, pozostała 
część zostanie przekazana w roku bieżącym. PFRON pierwotnie deklarował dofinansowanie w 
wysokości 3 000 000 złotych, ostatecznie w 2015 r. udało się pozyskać kwotę niespełna 600 000 
złotych. Wniosek będzie nadal rozpatrywany i w ciągu najbliższych dwóch lat zostaną przekazane 
pozostałe środki, ponieważ budżet PFRON jest planowany w systemie rocznym, nie ma 
możliwości zabezpieczenia środków z góry na kilka lat. W roku bieżącym PFRON na 
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dofinansowania zadań inwestycyjnych zaplanował pulę środków w wysokości około 4 000 000 
złotych. Ponadto starosta wypowiedział się na temat możliwości pozyskania dofinasowań w 
ramach RPO. 
 

Na zakończenie głos został udzielony radnej Marzenie Szóstak, która zapytała o środki 

transportu na dowóz dzieci do Centrum? 
 
Starosta odpowiedział, iż obecnie powiat dysponuje tylko jednym pojazdem, który jest użytkowany 
od około pięciu lat i niewątpliwie będzie potrzeba zakupu kolejnego samochodu przystosowanego 
do przewozu osób niepełnosprawnych.  
 
Z uwagi na wyczerpanie zagadnień przewidzianych w porządku obrad wiceprzewodniczący Rady 
Powiatu podziękował członkom Rady za udział w obradach i o godz. 15.40  zamknął posiedzenie 
Sesji.   
 

Na tym protokół zakończono. 
 
                                                                                                    Przewodniczący Rady Powiatu 
 
                                                                                                              Józef Hołyński 
Protokołowała: 
Magdalena Kiwak              


